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PROTOKÓŁ Nr XX/20 

z sesji Rady Miejskiej w Morawicy 

z dnia 12 lutego 2020 r. 

W posiedzeniu udział wzięli: radni i sołtysi wg załączonej listy obecności, Burmistrz 

Miasta i Gminy Morawica Pan Marian Buras, Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Morawica 

Pan Marcin Dziewięcki, Skarbnika Miasta i Gminy Morawica Pani Małgorzata Lisicka, 

Sekretarz Miasta i Gminy Morawica Pani Anna Kowalska, Prezes ZGK Sp. z o.o. w Morawicy 

Pan Wojciech Chrabąszcz, 

Dwudziesta sesja VIII Kadencji Rady Miejskiej w Morawicy odbyła się  

12 lutego 2020 r. w Samorządowym Centrum Kultury w Morawicy (sala konferencyjna)  

z następującym porządkiem obrad. 

PORZĄDEK POSIEDZENIA SESJI: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w okresie między 

sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kieleckiemu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2020-2026. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2020 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia składki członkowskiej Miasta i Gminy 

Morawica, w ramach członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin "Geopark Świętokrzyski". 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Mieście  

i Gminie Morawica na rok szkolny 2019/2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie wyodrębnionej własności 

lokali mieszkalnych w budynku wielorodzinnym w Morawicy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Morawica. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Chałupki. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji przystanków dla 

autobusowej komunikacji publicznej przy drodze powiatowej o nr 0156T  

w miejscowości Chałupki. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji przystanków dla 

autobusowej komunikacji publicznej przy drodze gminnej  o nr 349007T. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Miasta i Gminy Morawica. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji – Miejsko-

Gminnej Biblioteki Publicznej w Morawicy oraz Samorządowego Centrum Kultury  

w Morawicy. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji rewizyjnej na 2020 

rok. 

19. Przedstawienie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy na 2020 rok: 

      a) Komisji rewizyjnej; 

b) Komisji skarg, wniosków i petycji; 

c) Komisji gospodarki; 

d) Komisji edukacji i kultury; 

e) Komisji bezpieczeństwa; 

f) Komisji konsultacyjnej. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

21. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

22. Sprawy różne. 

23. Zakończenie obrad. 

 

PRZEBIEG POSIEDZENIA SESJI: 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk dokonał otwarcia  

XX sesji Rady Miejskiej w Morawicy i przywitał wszystkich obecnych. Przewodniczący Rady 

Miejskiej na podstawie listy obecności radnych stwierdził, że XX sesja Rady Miejskiej   

w Morawicy jest prawomocna, ponieważ bierze w niej udział 13 radnych.  
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Obecni: 

1. Leszek Cygan 

2. Tomasz Domagała 

3. Wiesław Frankowicz 

4. Alicja Jamorska-Kurek 

5. Michał Jędrzejczyk 

6. Bartosz Kruk 

7. Marcin Piecyk 

8. Dorota Pietrzyk 

9. Krzysztof Strąk 

10. Łukasz Wojda 

11. Damian Woźniak 

12. Ryszard Znój 

13. Robert Żołądek 

Nieobecni: 

 1. Sebastian Król 

 2. Paweł Pajączkowski 

 

Przewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny w sprawie wprowadzenia nowego 

punktu do porządku obrad dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków, których  właścicielem  

lub  zarządzającym jest Miasto i Gmina  Morawica. Poinformował, że na wspólnym 

posiedzeniu Komisji stałych Pan Burmistrz zwrócił się do radnych o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji w/w projektu uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem formalnym. Za przyjęciem wniosku  

w sprawie wprowadzenia nowego punktu do porządku obrad było 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 
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NIEOBECNI (2) 

Sebastian Król, Paweł Pajączkowski 

Wniosek został przyjęty. 

Przewodniczący Rady zgłosił kolejny wniosek formalny w sprawie wprowadzenia 

nowego punktu do porządku obrad dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie zamiaru 

przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia związku międzygminnego realizującego 

zadania z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi. Poinformował, że dyskusja na ten temat 

zostanie podjęta przy punkcie dotyczącym podejmowania w/w uchwały. 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem formalny. Za przyjęciem wniosku  

w sprawie wprowadzenia nowego punktu do porządku obrad było 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, 

Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (2) 

Sebastian Król, Paweł Pajączkowski 

Wniosek został przyjęty. 

 Przewodniczący Rady poprosił o ponowne stwierdzenie kworum, gdyż na obrady 

przybył Radny Sebastian Król. W posiedzeniu bierze udział 14 radnych. 

Obecni: 

1. Leszek Cygan 

2. Tomasz Domagała 

3. Wiesław Frankowicz 

4. Alicja Jamorska-Kurek 

5. Michał Jędrzejczyk 

6. Sebastian Król 

7. Bartosz Kruk 

8. Marcin Piecyk 

9. Dorota Pietrzyk 

10. Krzysztof Strąk 
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11. Łukasz Wojda 

12. Damian Woźniak 

13. Ryszard Znój 

14. Robert Żołądek 

Nieobecni: 

1. Paweł Pajączkowski 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad z uwzględnieniem zmian: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica o wykonaniu uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

4. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w okresie między 

sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kieleckiemu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta  

i Gminy Morawica na lata 2020-2026. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2020 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia składki członkowskiej Miasta i Gminy 

Morawica, w ramach członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin "Geopark Świętokrzyski". 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Mieście  

i Gminie Morawica na rok szkolny 2019/2020. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie wyodrębnionej własności 

lokali mieszkalnych w budynku wielorodzinnym w Morawicy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie 

ewidencyjnym Morawica. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Chałupki. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji przystanków dla 

autobusowej komunikacji publicznej przy drodze powiatowej o nr 0156T  

w miejscowości Chałupki. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji przystanków dla 

autobusowej komunikacji publicznej przy drodze gminnej  o nr 349007T. 
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15. Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Miasta i Gminy Morawica. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji – Miejsko-

Gminnej Biblioteki Publicznej w Morawicy oraz Samorządowego Centrum Kultury  

w Morawicy. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji rewizyjnej na 2020 

rok. 

19. Przedstawienie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy na 2020 rok: 

      a) Komisji rewizyjnej; 

b) Komisji skarg, wniosków i petycji; 

c) Komisji gospodarki; 

d) Komisji edukacji i kultury; 

e) Komisji bezpieczeństwa; 

f) Komisji konsultacyjnej. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 

i zasad korzystania z przystanków, których  właścicielem  lub  zarządzającym jest 

Miasto i Gmina  Morawica. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia 

związku międzygminnego realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami 

komunalnymi. 

23. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Morawicy. 

24. Sprawy różne. 

25. Zakończenie obrad. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zatwierdzenia porządku obrad. Za zatwierdzeniem 

porządku obrad było 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 
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Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Nowy porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan Bartosz Kruk przystąpił  

do kolejnego punktu porządku obrad, czyli przyjęcia protokołu z XIX sesji Rady Miejskiej  

w Morawicy. Przystąpiono do głosowania. Protokół z XIX sesji Rady Miejskiej w Morawicy  

z dnia 30 grudnia 2019 r. został przyjęty. Za przyjęciem protokołu było 13 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Sebastian 

Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, Łukasz Wojda, Damian 

Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Michał Jędrzejczyk 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Protokół został przyjęty. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady przystąpił do następnego punktu obrad. Burmistrz Miasta  

i Gminy Morawica Pan Marian Buras przedstawił sprawozdanie z realizacji uchwał Rady 

Miejskiej podjętych na XIX sesji Rady Miejskiej w Morawicy w dniu  

30 grudnia 2019 r. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w załączeniu do 

protokołu. 

Ad. 4 

Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad, dotyczącego sprawozdania  

z działalności Burmistrza Miasta i Gminy Morawica w okresie między sesjami. Pan Burmistrz 

przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie między sesjami.  
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Ad. 5 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kieleckiemu. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w 

uchwały został omówiony na posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy. 

Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. Przystąpiono do 

głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/151/20 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Kieleckiemu 

została podjęta. Uchwała nr XX/151/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 6 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Morawica na lata 2020-2026. Przewodniczący Rady 

poinformował, że projekt w/w uchwały został przedstawiony radnym i przeanalizowany  

w czasie posiedzenia komisji stałych. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie.  

Nie zgłoszono uwag. Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/152/20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy 
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Morawica na lata 2020-2026 została podjęta. Uchwała nr XX/152/20 stanowi załącznik do 

protokołu.  

Ad. 7 

 Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu Miasta  

i Gminy na 2020 rok. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały został 

przeanalizowany na komisjach stałych. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym temacie. Nie 

podjęto dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/153/20 w sprawie zmian budżetu Miasta i Gminy na 2020 rok została 

podjęta. Uchwała nr XX/153/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 8 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia składki 

członkowskiej Miasta i Gminy Morawica, w ramach członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin 

"Geopark Świętokrzyski". Projekt uchwały został przedstawiony i przeanalizowany na 

posiedzeniu komisji rady. Nie podjęto dyskusji w danym temacie. Przystąpiono do głosowania 

w sprawie zatwierdzenia składki członkowskiej Miasta i Gminy Morawica, w ramach 

członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin "Geopark Świętokrzyski". Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 
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NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/154/20 w sprawie zatwierdzenia składki członkowskiej Miasta i Gminy 

Morawica, w ramach członkostwa w Stowarzyszeniu Gmin "Geopark Świętokrzyski" została 

podjęta. Uchwała nr XX/154/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 9 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej ceny 

jednostkowej paliwa w Mieście i Gminie Morawica na rok szkolny 2019/2020. Przewodniczący 

Rady poinformował, że projekt w/w uchwały został przedstawiony radnym na posiedzeniu 

komisji stałych. Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/155/20 w sprawie określenia średniej ceny jednostkowej paliwa w Mieście  

i Gminie Morawica na rok szkolny 2019/2020 została podjęta. Uchwała nr XX/155/202stanowi 

załącznik do protokołu. 

Ad 10 

Kolejny punkt - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie wyodrębnionej 

własności lokali mieszkalnych w budynku wielorodzinnym w Morawicy. Projekt uchwały 

został przedstawiony radnym na komisjach i przeanalizowany. Przewodniczący otworzył 

dyskusje w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 



11 
 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/156/20 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie wyodrębnionej własności lokali 

mieszkalnych w budynku wielorodzinnym w Morawicy została podjęta. Uchwała  

nr XX/156/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

odstąpienie od zbycia w drodze przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej 

w obrębie ewidencyjnym Morawica. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały 

został przedstawiony radnym na posiedzeniu komisji i przeanalizowany. Nie zgłoszono 

żadnych uwag do przedstawionego projektu uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/157/20 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od zbycia w drodze 

przetargu nieruchomości gruntowej niezabudowanej, położonej w obrębie ewidencyjnym 

Morawica została podjęta. Uchwała nr XX/157/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy  

w miejscowości Chałupki. Projekt w/w uchwały również został  

przedstawiony radnym na komisjach i przeanalizowany. Przewodniczący otworzył dyskusje  

w tym temacie. Nie podjęto dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/158/20 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Chałupki została 

podjęta. Uchwała nr XX/158/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wskazania wstępnej 

lokalizacji przystanków dla autobusowej komunikacji publicznej przy drodze powiatowej o nr 

0156T w miejscowości Chałupki. Projekt uchwały został przeanalizowany przez radnych na 

komisjach. Nie podjęto dyskusji. Nie zgłoszono uwag w tym punkcie. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/159/20 w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji przystanków dla 

autobusowej komunikacji publicznej przy drodze powiatowej o nr 0156T w miejscowości 

Chałupki została podjęta. Uchwała nr XX/159/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14 

Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie wskazania wstępnej 

lokalizacji przystanków dla autobusowej komunikacji publicznej przy drodze gminnej o nr 

349007T. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w uchwały został 

przeanalizowany na posiedzeniu komisji stałych. Przewodniczący otworzył dyskusje w tym 

temacie. Nie podjęto dyskusji. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/160/20 w sprawie wskazania wstępnej lokalizacji przystanków dla 

autobusowej komunikacji publicznej przy drodze gminnej o nr 349007T została podjęta. 

Uchwała nr XX/160/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Miasta i Gminy Morawica. Przewodniczący Rady poinformował, że na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej po przeprowadzonej dyskusji 

wprowadzono zmianę w projekcie uchwały, konkretnie w § 4 ust. 1. Otrzymał on następujące 

brzmienie: „Informację o wynikach konsultacji podaje się do publicznej wiadomości w sposób 

określony w § 3 ust. 6, w terminie 7 dni od dnia zakończenia konsultacji. Oprócz tej zmiany, 

cały projekt został przeanalizowany przez radnych. Nie zgłoszono uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/161/20 w sprawie zasad i trybu przeprowadzania konsultacji społecznych  

z mieszkańcami Miasta i Gminy Morawica została podjęta. Uchwała nr XX/161/20 stanowi 

załącznik do protokołu. 
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Ad. 16 

Następny punkt dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zamiaru połączenia 

samorządowych instytucji – Miejsko-Gminnej Biblioteki Publicznej w Morawicy oraz 

Samorządowego Centrum Kultury w Morawicy. Projekt uchwały został przeanalizowany przez 

radnych na posiedzeniu komisji. Nie zgłoszono pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/162/20 w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji – Miejsko-

Gminnej Biblioteki Publicznej w Morawicy oraz Samorządowego Centrum Kultury  

w Morawicy została podjęta. Uchwała nr XX/162/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie określenia metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Przewodniczący Rady 

poinformował, że przed głosowaniem należy podać prawidłową nazwę podejmowanej 

uchwały, czyli Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. Chodzi o zmianę jednego słowa metody. 

Pan Burmistrz – poinformował, że do tej pory mieliśmy system naliczający opłatę za 

odpady komunalne od gospodarstwa, z wyszczególnieniem trzech rodzajów gospodarstw: 

jednoosobowe, dwuosobowe, trzyosobowe i więcej. W tej chwili tego typu uchwały są 

uchylane przez organ nadzoru, jako niezgodne z prawem. W ustawie obowiązują teraz cztery 

sposoby naliczania opłat: od gospodarstw, od osoby, od m2 pow. mieszkalnej i od ilości zużytej 

wody. Pomimo, że w ustawie pojawia się metoda naliczania od gospodarstwa, to według organu 

nadzoru nie może być ona różnicowana, czyli jak od gospodarstwa to od gospodarstwa, a nie 

dokonywać dodatkowych jeszcze podziałów na jedno-, dwuosobowe. W tej sytuacji stosowanie 

naliczania opłat w tej samej wysokości od gospodarstw jedno- dwuosobowych i itp. byłoby 

niesprawiedliwe. W związku z powyższym odpowiednim rozwiązaniem dla nas jest wybór 
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metody naliczania opłat od osoby. Ta metoda wybierana jest przez większość gmin powiatu 

kieleckiego. Natomiast wysokość stawki za odpady zostanie ustalona dopiero po 

rozstrzygnięciu przetargu. Podjęcie tej uchwały już teraz jest konieczne, z tego względu aby 

służby, które zajmują się w urzędzie odpadami komunalnymi mogły rozpocząć ustalanie ilości 

mieszkańców na terenie naszej gminy. Musimy mieć świadomość, że opłata wtedy będzie 

naliczana nie tylko od osób zameldowanych, ale także od osób, które zamieszkują dane 

gospodarstwo domowe. Ponadto jeżeli wystąpią zaniżenia osób mieszkających w danym 

gospodarstwie to koszty będą wyższe. Należy pamiętać, że koszty będą wynikały z podzielenia 

kwoty na zabieranie i zagospodarowanie odpadów przez liczbę mieszkańców. Wiadomo, że im 

liczba mieszkańców wyższa tym koszty będą mniejsze. 

Nie podjęto dyskusji w danym temacie. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/163/20 w sprawie określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi została podjęta. Uchwała nr XX/163/20 stanowi załącznik do 

protokołu. 

 Pan Burmistrz – jeżeli przetargi odbędą się w terminie to ten system obowiązywałby od 

1 lipca 2020 r., gdyż starą umowę mamy do końca czerwca, a nowa umowa obowiązywałaby 

od lipca. 

Ad. 18 

Następny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 

kontroli Komisji rewizyjnej na 2020 rok. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt w/w 

uchwały został przedstawiony i przeanalizowany na komisjach stałych. Nie zgłoszono uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/164/20 w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji rewizyjnej na 2020 

rok została podjęta. Uchwała nr XX/164/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 19 

Przedstawienie planów pracy komisji stałych Rady Miejskiej w Morawicy na 2020 rok: 

a) Komisji rewizyjnej; 

b) Komisji skarg, wniosków i petycji; 

c) Komisji gospodarki; 

d) Komisji edukacji i kultury; 

e) Komisji bezpieczeństwa; 

f) Komisji konsultacyjnej. 

Przewodniczący Rady zapytał czy któryś z Przewodniczących Komisji chce przedstawić plan 

swojej komisji. Nikt nie zabrał głosu. Poinformował również, że radni otrzymali plany pracy, 

a także że są one dostępne, można się z nimi zapoznać. 

Ad. 20 

Kolejny punkt sesji dotyczył podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały został przedstawiony  

i przeanalizowany na posiedzeniu komisji stałych. Czy są pytania? Nie zgłoszono uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 
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Uchwała nr XX/165/20 w sprawie rozpatrzenia petycji została podjęta. Uchwała nr XX/165/20 

stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 21 

Następny punkt porządku obrad – podjęcie uchwały w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania z przystanków, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Miasto i Gmina Morawica. Przewodniczący Rady poinformował, że projekt 

uchwały został przedstawiony radnym na komisjach i przeanalizowany. Nie było pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/166/20 w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków  

i zasad korzystania z przystanków, których właścicielem lub zarządzającym jest Miasto  

i Gmina Morawica została podjęta. Uchwała nr XX/166/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 22 

 Kolejny punkt obrad dotyczył podjęcia uchwały w sprawie zamiaru przystąpienia do 

prac nad koncepcją utworzenia związku międzygminnego realizującego zadania z zakresu 

gospodarki odpadami komunalnymi.  

 Pan Burmistrz – dopiero otrzymaliśmy ten projekt z Urzędu Miasta Kielce  

i dostosowaliśmy go do naszych potrzeb. Projekt uchwały został wprowadzony do porządku 

obrad, ponieważ sortownia w Promniku postanowiła zróżnicować ceny za tonę śmieci 

pochodzące z Miasta Kielce i z gmin powiatu kieleckiego. Prezydent Miasta Kielce podpisał 

już zarządzenie, w którym ustalono wysokość opłaty za odbiór odpadów mieszanych od 

mieszkańców Kielc w wysokości 350,00 zł za tonę, a od mieszkańców gmin powiatu 

kieleckiego w wysokości 418,00 zł. Wcześniej w tej sprawie miasto podjęło uchwałę, którą  

z innymi gminami zaskarżyliśmy do wojewody i czekamy na rozstrzygnięcie. Ta sytuacja 

tworzy niebezpieczny precedens, gdyż ta różnica w opłacie za odbiór odpadów w Promniku 

może wzrastać. Z czego to wynika: wcześniej nasze województwo podzielone było na  
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6 regionów, każdy z własną instalacją gdzie zawożono odpady. Teraz nie ma rejonizacji  

i odpady można zawozić tam gdzie je przyjmą. W ten sposób Promnik stwierdził, że nie musi 

przyjmować naszych odpadów, bo nie jest związany z nami umową tylko z Miastem Kielce. 

Stąd zaistniała powyższa sytuacja. Po długich pertraktacjach i dyskusjach powstała idea 

utworzenia związku międzygminnego pod warunkiem, że ceny za 1 tonę śmieci dla Miasta 

Kielce i gmin ościennych będą takie same, ponadto będziemy posiadać gwarancję odbioru 

wszystkich odpadów. Ta uchwała na razie dotyczy deklaracji przystąpienia do prac. Jest to 

uchwała wstępna. W mojej ocenie powinniśmy przystąpić do prac dotyczących utworzenia tego 

związku. Nie mamy innej alternatywy. Poniekąd jesteśmy skazani na sortownie w Promniku. 

Sytuacja kiedy Promnik odmówił przyjmowania naszych odpadów i w kilku miejscowościach 

one zalegały, z tego względu że inne sortownie nie chciały ich od nas przyjąć. Uważam podjęcie 

uchwały za zasadne. 

Nie zgłoszono żadnych uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Za głosowało 14 radnych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Leszek Cygan, Tomasz Domagała, Wiesław Frankowicz, Alicja Jamorska-Kurek, Michał 

Jędrzejczyk, Sebastian Król, Bartosz Kruk, Marcin Piecyk, Dorota Pietrzyk, Krzysztof Strąk, 

Łukasz Wojda, Damian Woźniak, Ryszard Znój, Robert Żołądek 

NIEOBECNI (1) 

Paweł Pajączkowski 

Uchwała nr XX/167/20 w sprawie zamiaru przystąpienia do prac nad koncepcją utworzenia 

związku międzygminnego realizującego zadania z zakresu gospodarki odpadami komunalnymi 

została podjęta. Uchwała nr XX/167/20 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 23 

Kolejny punkt posiedzenia sesji, dotyczył Informacji Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Morawicy – otrzymał sprawozdanie z wysokości osiągniętych średnich wynagrodzeń 

nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w 2019 roku w szkołach 

prowadzonych przez Miasto i Gminę Morawica, które zostanie przesłane radnym do 

wiadomości. Przewodniczący Rady zwrócił się z prośbą o zgłaszanie problemów technicznych 

w trakcie głosowania, aby na wniosek radnego przejść na głosowanie imienne, a o tym 
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zdecydujemy wspólnie przegłosowując dany wniosek lub zdecyduje o tym Przewodniczący 

Rady. 

Ad. 25 

Przewodniczący Rady przystąpił do przedostatniego punktu dotyczącego spraw 

różnych. Przewodniczący Rady otworzył dyskusję na temat spraw różnych.  

W dyskusji udział wzięli:  

Pan Burmistrz – poinformował, że dotarły do nas wstępne koncepcje dotyczące przebiegu 

obwodnicy Morawica-Wola Morawicka II etap. Ponadto w społeczności lokalnej pojawiły się 

ankiety jaką formę skrzyżowania przyjąć z drogą powiatową przebiegającą przez Łabędziów  

w stronę Morawicy. Powyższe ankiety nie były konsultowane z urzędem oraz wprowadzały 

mieszkańców w błąd podając nieprawdziwe informacje – że należy wybrać koncepcje  

z wiaduktem, gdyż przez sześciopasmową drogę nie dostaną się do Morawicy. Jest to 

nieprawda, bo gdyby nie było wiaduktu było by skrzyżowanie z sygnalizacją świetlną, a poza 

tym nie wiadomo czy będzie to droga sześciopasmowa czy tylko jedna jezdnia. Obwodnica 

Morawica-Wola Morawicka zakłada koncepcje z wiaduktem albo ze skrzyżowaniem  

z sygnalizacją świetlną oraz jezdnią jedno lub dwupasmową. Chciałbym w tym miejscu 

wyjaśnić z czym wiążą się obydwie koncepcje. Koncepcja z wiaduktem oznacza, że 

mieszkańcy Łabędziowa, Radomic I, Radomic II i wszyscy jadący od strony wschodnie na tą 

obwodnice nie wjadą, będą musieli jechać do centrum Morawicy, skręcić w prawo i włączyć 

się w okolicach Bieleckich Młynów. Tak samo sytuacja będzie wyglądać w drodze powrotnej 

do domu. Dlatego trzeba jasno powiedzieć, że gdy będzie koncepcja z wiaduktem to wjazdu na 

obwodnicę nie będzie tylko trzeba będzie dojechać do centrum Morawicy lub od strony 

Bieleckich Młynów i wtedy wjechać na obwodnicę. Przy koncepcji ze skrzyżowaniem ten 

wjazd będzie zapewniony w sposób bezpośredni dla mieszkańców Łabędziowa, Radomic  

i odwiedzających Morawicę, aby dostać się choćby nad zalew. Musimy zając w tej sprawie 

jasne stanowisko. 

Przedstawiono w formie graficznej przebieg obwodnicy Morawica-Wola Morawicka 

(załączniki graficzne w złączeniu do protokołu). 

Zastępca Burmistrza – przedstawił koncepcje przebiegu obwodnicy jaki wpłynął z Generalnej 

Dyrekcji Dróg i Autostrad. Począwszy od Kielc przez staro droże do Morawicy. Koncepcja 

ronda na wysokości Bieleckich Młynów, z którego będzie można zjechać do Bieleckich 

Młynów, Morawicy i na obwodnicę. Proponowane skrzyżowanie w Łabędziowie, to są te 

warianty o których mówił Pan Burmistrz. Skrzyżowanie ze światłami jednopoziomowe, na 

którym będzie można włączyć się zarówno w jedną  jak i drugą stronę w obwodnicę, czy jak 
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było to do tej pory dojechać do Morawicy czy Łabędziowa. Drugi wariant zakłada przebieg 

obwodnicy ponad drogą powiatową, z której nie ma żadnych charakterystycznych wjazdów, 

zjazdów z obwodnicy. Jest tylko przeprowadzony tranzytem ruch ponad tą drogą. Dlatego 

mieszkańcy z Łabędziowa będą mieli możliwość włączenia się do obwodnicy jadąc w kierunku 

Łabędziów ul Dwór do Bieleckich Młynów lub przez centrum Morawicy. Dalszy przebieg 

obwodnicy jest pewnie Państwu znany. Kolejne rondo powstanie w miejscu dawnej szkoły  

w Woli Morawickiej, które umożliwi zjazd w ul. Podemłynie, Staro Droże drogi krajowej oraz 

w kierunku Busko-Zdrój i w tym miejscu kończy się obwodnica. 

Radny Robert Żołądek – zapoznał zebranych na posiedzeniu z treścią interpelacji jaką za 

pośrednictwem Przewodniczącego Rady składa do Burmistrza (treść całej interpelacji dostępna 

na BIP w zakładce Samorząd - Interpelacje i zapytania radnych) dotyczącą: „Budowa 

obwodnicy Morawicy I Woli Morawickiej w ciągu drogi krajowej nr 73 – Odcinek I (Kielce 

m. Brzeziny/Morawica) a dokładnie: Budowa drogi serwisowej od strony zachodniej  

w miejscowości Bilcza, wzdłuż strefy przemysłowej i związane z tym tematem szereg pytań”. 

Ponadto zwrócił się z pytaniami w sprawie obwodnicy Brzezin-Radkowic. Z planu rozwoju 

infrastruktury województwa świętokrzyskiego wynika, że do roku 2030 będzie wybudowanych 

w kraju 30 obwodnic. Niestety w województwie świętokrzyskim zostanie wybudowanych tylko 

4 planowane obwodnice w miejscowości Osiek, Wąchocku, Chmielniku i Starachowicach.  

W związku z powyższym co z obwodnicą Brzezin-Radkowic? Rozumiem sfrustrowanie 

mieszkańców, ale w związku z organizowanymi blokadami cierpią również mieszkańcy 

centrum Morawicy, ponieważ tworzą się wtedy gigantyczne korki. Ta forma eskaluje 

niezadowolenie pozostałych mieszkańców. Jeżeli taka forma protestów miałaby być 

kontynuowana, to ja osobiście złoże pomysł zorganizowania takich blokad w Morawicy  

ul. Parkowa, która stanowi obwodnice dla korka, który powstaje gdy orgaznizowane są tego 

typu blokady. Drugie pytanie dotyczy budowy obwodnicy Morawica-Wola Morawicka,  

o której była już mowa. Czy ten odcinek będzie budowany? Jeżeli tak, to kiedy? Jeżeli zostanie 

oddany ten odcinek, który jest budowany, to wąskie gardło, które znajduje się na wysokości 

Kielc i Dymin przesunięte zostanie do granic Morawicy, to spowoduje całkowity paraliż 

Morawicy. Jeśli tu nastąpi przewężenie a nie zostanie szybko oddany odcinek obwodnicy 

Morawica-Wola Morawicka, to będzie jeszcze gorzej niż dotychczas. Czy będzie natychmiast 

budowany ten odcinek drogi? 

Pan Burmistrz – rozumiem, że szereg pytań zawartych w interpelacji zostanie złożony w formie 

pisemnej. To również w takiej formie zostanie udzielona odpowiedź. Jeżeli chodzi o temat 

obwodnicy Morawicy, to jest ona ujęta w rządowym planie. To kiedy zostanie ona 
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wybudowana i w jaki sposób decyduje rząd i Generalna Dyrekcja Dróg w Warszawie, potem 

przechodzi to do oddziału w Kielcach. My się z nimi skontaktujemy i uzyskane w tej sprawie 

informacje przedstawimy Panu na piśmie. Jeżeli chodzi o obwodnicę Brzezin-Radkowic, to 

może niech się wypowiedzą radni z Brzezin, którzy najbardziej są w to zaangażowani. 

Radny Damian Woźniak – dziękuje Robert za troskę o naszą obwodnicę. Przepraszam Państwa, 

że tak jak Robert nie redaguje ja czy Pan Radny Znój swoich działań na rzecz obwodnicy 

Brzezin i Radkowic. Wychodzimy z założenia, że działamy „po cichu” dla naszych 

mieszkańców i nie eksponujemy tego na sesjach. Też moglibyśmy się pochwalić pismami do 

Pana Ministra, do Pana Premiera. Chciałbym wyjaśnić, że projekt 100 obwodnic był projektem 

obwodnic dla dróg krajowych. Pojawiła się informacja, że projekt ten też miał obejmować 

obwodnice dróg wojewódzkich, ale Pan Minister odpowiedział nam w piśmie że ten plan będzie 

obejmował tylko obwodnice dróg krajowych. Z moich informacji wynika, że będą również 

plany obwodnic dla dróg wojewódzkich. Jesteśmy umówieni u Pana Ministra Webera na 

spotkanie dotyczące obwodnicy Brzezin i Radkowic, będziemy rozmawiać o możliwościach 

dofinasowania. Jeżeli chodzi o protesty, to blokując drogę wojewódzką przy Dino, żaden 

samochód nie przystaje w Morawicy, a ruch jest dziesięć razy płynniejszy. Dzieje się tak, 

dlatego że jest zakaz skrętu na Brzeziny i policja kieruje samochody prosto. Gdybyśmy nie byli 

oszukiwani przez poprzedni zarząd wojewódzki po dzień dzisiejszy w niektórych sprawach, to 

nie zachodziła by konieczność protestowania. Odbyliśmy kilkadziesiąt spotkań razem z Panem 

Ryszardem u władz wojewódzkich. Nasze protesty wynikły z tego, że zostaliśmy podstawieni 

„pod ścianą”. Nikt nie słuchał naszych postulatów, tylko nam obiecywano. W ten sposób 

wyrażaliśmy swoje niezadowolenie. Zgłoszony protest na drodze krajowej nie doszedł do 

skutku i bardzo się z tego cieszymy, ponieważ my protestując nie chcemy nikomu utrudniać 

życia, zwłaszcza kierowcom, chcieliśmy tylko aby zaczęto z nami poważnie rozmawiać. 

Oczywiście każdy może zgłaszać blokady na swoich drogach gminnych, nie mam nic 

przeciwko, ale proszę zrozumieć naszą sytuację, sytuację mieszkańców Brzezin. Obwodnica 

Brzezin jest naszym priorytetem, tzw. „oczkiem w głowie”. Ponadto jesteśmy w stałym 

kontakcie z zarządem wojewódzkim. 

Radny Robert Żołądek – dziękuje za wyczerpującą odpowiedź. Nie będę komentował tego 

szczegółowo. Powiem tylko tyle, to że samochody nie skręcają do Brzeziny, to nie znaczy że 

nie tworzą się korki. Za każdym razem i byłem tego świadkiem, każdy tir który chce skręcić 

zatrzymuje się, podchodzi do niego policjant i wyjaśnia że jest zakaz skrętu. Wywiązuje się 

kilkunastosekundowa dyskusja i w ten sposób tworzą się korki. Najlepszym przykładem jest 

to, że my o godz. 17.30 rozpoczynamy trening sportowy w szkole w Morawicy i za każdym 
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razem kiedy orgaznizowana jest w tym czasie manifestacja - chce podkreślić, że ja nie jestem 

przeciw manifestacji, nie jestem przeciw obwodnicy, jest to nasz wspólny problem – dochodzi 

do spóźnień, choćby naszego instruktora, który nie przyjeżdża na czas. Chce wrócić jeszcze do 

wypowiedzi Pana Burmistrza. Nie rozumiem lobbowania pomysłu skrzyżowania ze światłami. 

Ten projekt powinien zostać przedstawiony i omówiony w szerokim gronie, również  

z mieszkańcami Łabędziowa i Morawicy przez profesjonalnego architekta, który wytłumaczy 

i omówi szczegóły projektu. Nie rozumiem dlaczego w Bieleckich Młynach będzie rondo,  

z którego można wjechać i zjechać z obwodnicy, a w Łabędziowie lobbujemy pomysł 

skrzyżowania ze światłami, gdzie jest największy ruch, zwłaszcza w sezonie letnim między 

Łabędziowem a Morawicą. Wprowadzenie tam świateł doprowadzi do katastrofy 

komunikacyjnej. Trzeba mieć wyobraźnie. 

Pan Burmistrz – tak się składam, że mamy różne wyobraźnie, Pan ma swoją wyobraźnie,  

ja mam swoją. Z jednej strony chciał Pan blokować drogi, bo ma Pan za duży ruch, a z drugiej 

strony to Pana wystąpienie pokazuje, że zdecydowanie więcej samochodów będzie jeździło 

przez Morawicę ul. Spacerową itd., bo oni zamiast wjechać na obwodnice będą jechali przez 

Morawice. My przedstawiliśmy swoje stanowisko w tej sprawie. Jeżeli Państwo uważacie, że 

ten projekt powinien przedstawić fachowiec, że jeżeli będzie wiadukt to żaden samochód na 

obwodnice nie wjedzie, tylko będzie jeździł przez Bieleckie Młyny i tzw. Stary Łabędziów czy 

przez Morawice, to proszę bardzo, to nie trzeba fachowców żeby to zauważyć i to stwierdzić. 

Goni nas czas, ponieważ projekt jest opiniowany. Nie wiem kiedy będzie następna sesja, 

dlatego przedstawiliśmy te założenia teraz. Jeżeli jesteście Państwo jako Radni wszyscy innego 

zdania, bo wiadomo każdy Radny ma prawo mieć swój punkt widzenia, taki czy inny. Wiadomo 

w demokracji decyduje większość. 

Radny Damian Woźniak – wrócę do wypowiedzi Radnego Robert o zatrzymywaniu się 

samochodów - a na ile zatrzymuje się samochód gdy skręca na Brzeziny, a nikt nie chce go 

przepuścić? To jest to samo. Mówienie, że gdy my blokujemy koło Dino powstają korki jest 

bezpodstawne. 

Sołtys wsi Łabędziów Pani Agnieszka Orlińska – na zebraniach wiejskich mieszkańcy 

Łabędziowa niejednokrotnie podejmowali dyskusje na temat bezpieczeństwa w Łabędziowie. 

Droga powiatowa jest wąska, most na rzece Morawka, który jest przy zalewie po powodzi, 

która była w 2001 r. miał być naprawiany, nic mi nie wiadomo na temat ankiet, w Łabędziowie 

nikt ankiet nie przeprowadzał. Na prośbę mieszkańców była wraz z członkiem rady sołeckiej 

na spotkaniu w GDDiA w Kielcach, przesłano nam mapki, koncepcje, które zostały 

opracowane. Mieszkańcy zapoznali się z otrzymanym materiałem i każdy wyraził swoje zdanie. 
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Mówimy tylko o poruszaniu się pojazdami, mnóstwo osób porusza się pieszo – dzieci do i ze 

szkoły, osoby starsze na rowerach. Obie koncepcje wymagałyby zmian. Zamiast wprowadzać 

zamieszanie warto by siąść, porozmawiać, zasugerować jakieś dodatkowe rozwiązanie przy 

jednej czy drugiej koncepcji. Droga powiatowa przy koncepcji skrzyżowania ze światłami ma 

pełnić także rolę drogi serwisowej – ona nie jest do tego dostosowana i nie ma możliwości jej 

poszerzenia ponieważ są stare zabudowania. Były zbierane podpisy przeze mnie, przez 

członków rady sołeckiej pod koncepcjami, które zostały opracowane. Ponad 200 mieszkańców 

opowiedziało się za koncepcją z wiaduktem. Fakt, że nie ma w tej koncepcji zapewnionych 

zjazdów, jest to pewnego rodzaju utrudnienie. Bieleckie Młyny pełniące funkcje drogi 

serwisowej również nie mają warunków aby takie obciążenie komunikacyjne było. Obie 

koncepcje wymagają dopracowania. Niejednokrotnie na zebraniu wiejskim był zgłaszany ten 

problem i dlatego podjęliśmy działania w tej sprawie. 

Pan Burmistrz – skąd pojawiła się informacja na temat ankiet. Pracownik przedstawił mi taką 

ankietę, w której była informacja, że jeżeli nie opowiecie się za wiaduktem, to nie dojedziecie 

do Morawicy bo będzie sześć pasów. Wprowadzono opinie publiczną w błąd. Wystarczyło 

powiedzieć, że nie będzie można wjechać na obwodnice, tylko jechać albo przez Bieleckie 

Młyny albo do centrum Morawicy, wtedy ludzie opowiedzieli by się za skrzyżowaniem ze 

światłami. To skrzyżowanie nie zagraża niczyjemu niebezpieczeństwu. Ten ruch należy 

wprowadzić bezpośrednio na obwodnice i to rozwiązanie jest dwa razy bezpieczniejsze niż 

druga koncepcja z wiaduktem. 

Sołtys wsi Łabędziowa Pani Agnieszka Orlińska – ma Pan Burmistrz racje. Jeśli miałyby być 

zjazdy z obwodnicy, to była koncepcja aby je przesunąć dalej na tereny piaskowe koło 

przepompowni, aby były dalej od wjazdów nad zalew. Wtedy bezpieczeństwo będzie 

zapewnione. Podejdźmy do rozmowy, z mieszkańcami póki są koncepcje projektowe, póki 

mamy na to czas. 

Radny Leszek Cygan – poinformował, że w niedziele w hali w Bilczy odbył się zorganizowany 

przez mieszkankę Bilczy turniej mixtów w siatkówce. Turniej odbył się w celach 

charytatywnych. Zebrano od sponsorów i z wpisowego ponad 6 tys. zł., z licytacji zebrano 

ponad 9 tys. zł. Organizatorzy chcą, aby taki turniej charytatywny organizować co roku na rzecz 

kogoś z naszych potrzebujących mieszkańców. Chciałem wszystkim zaangażowanym  

w organizację tego turnieju serdecznie podziękować. 

Radny Michał Jędrzejczyk – odnosząc się do obwodnicy w Brzezinach. W zeszłym tygodniu 

spotkałem się z wiceministrem Weberem i rzeczywiście padła ta informacja, że plan 100 

obwodnic, będzie dla obwodnic krajowych. Natomiast pozytywna informacja jest taka, że 
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uruchomione będą środki dla obwodnic znajdujących się przy drogach wojewódzkich. Jesteśmy 

umówieni ja i Pan Damian Woźniak z Panem Ministrem Weberem w tym miesiącu, jeśli ktoś 

chce uczestniczyć w tym spotkaniu to również zapraszam, na którym będziemy próbowali 

doprowadzić do skutku te dwie obwodnice. Te działania cały czas są prowadzone, nie są 

nagłaśniane, ale może to i dobrze. Teraz kwestia budowy, ocieplenia agronomówki czy zostały 

wykonane dalsze prace? Na jakim etapie są działania prawne w celu odzyskania na rzecz gminy 

budynku dawnej mleczarni koło ośrodka zdrowia? Wiem, że sprawa trwa już trzeci rok. Czy 

mamy jakieś informacje na temat rozstrzygnięcia apelacji przez sąd okręgowy  

w Kielcach? W sprawie chodnika w Chałupkach od Muzeum Garncarstwa do ul. Kolonii, aby 

zwrócić się pisemnie do Powiatu raz jeszcze z propozycją budowy tego chodnika, gdyż jest on 

w tym miejscu bardzo potrzebny. 

Pan Burmistrz – jeżeli chodzi o budynek agronomówki, to mamy cały projekt modernizacji 

tego obiektu wraz z ociepleniem. W pewien sposób wiążemy to z modernizacją szkoły  

w Morawicy. Mamy niewielkie dofinansowanie ok. 400 tys. zł. na modernizacje, wymianę 

okien docieplenie budynku szkoły w Morawicy. Ma być ogłoszony w Urzędzie Wojewódzkim 

konkurs na termomodernizację obiektów publicznych. Unieważniliśmy pierwszy przetarg na 

modernizację szkoły ze względu na wysokie koszty, nie ogłaszamy następnych, ponieważ 

czekamy na ogłoszenie konkursu. Wtedy do tego konkursu wystartujemy z projektem 

modernizacji szkoły w Morawicy, gdyby nam się udało pozyskać środki na ten cel, to wtedy 

przesunęlibyśmy środki na mniejsze obiekty, typu agronomówka. Sprawa mleczarni bardzo 

skomplikowana. Toczy się w sądzie. Czekamy kiedy to się zakończy. Niewielki kawałek ziemi, 

ale bardzo istotny. Jeżeli chodzi o chodnik wzdłuż drogi powiatowej w stronę Kolonii, to 

ponowimy prośby do zarządu dróg powiatowych. Tam jest jeden problem pasa drogowego. 

Trzeba by pozyskać część gruntów od osób prywatnych. Będziemy dalej działać w tym  

kierunku. 

Radny Robert Żołądek – chciałbym zapytać o spotkanie z zarządem klubu Moravia – z czyjej 

inicjatyw ono zostało zorganizowane i jakie kwestie były na nim poruszane? Czy znaleźliście 

Państwo rozwiązanie w sprawie ostatniego wytyczenia geodezyjnego, którego efekt jest taki że 

punkt tzw. narożniki, kornery stykają się bezpośrednio z bieżnią. Młodzież się martwi czy gra 

w piłkę nożną będzie możliwa, czy zasady umożliwiają taki precedens jak wykonywanie rzutu 

rożnego z bieżni. Ponadto czy jest możliwe, aby zaproszony gość Pan Łukasz mógł zabrać głos? 

Przewodniczący Rady – oczywiście każdy może zabrać głos, sygnalizując chęć wypowiedzi 

poprzez podniesienie ręki. 
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Pan Burmistrz – spotkanie z zarządem klubu Moravia dotyczyło wielu kwestii, odbyło się ono 

z inicjatywy członków zarządu. Ta kwestia, o której mówił Pan Radny Żołądek nie była 

poruszana, zarząd nie zgłaszał takiego problemu. 

Radny Leszek Cygan – chciałbym podziękować władzom gminy, że ul. Dolomitowa znalazła 

się wśród dróg przeznaczonych do remontu tzw. powodziówek. Prosiłbym żeby nie zapomnieć 

o ul. Sezamkowej. 

Radny Łukasz Wojda – w sprawie kursowania busów i braku tych kursów, problem dotyczy 

miejscowości Zbrza - brak kursu popołudniowego, w Drochowie Górnym w ogóle nie ma 

kursów. W tamtym roku gminie udało się z własnych środków uruchomić kursy busów. Teraz 

ten problem znowu się pojawił. Prosiłby, aby Pan Burmistrz wyjaśnił tą sytuację, jak ona 

wygląda. 

Zastępca Burmistrza – jeżeli chodzi o naszą komunikację, to mieszkańcy zgłaszają różne 

problemy z tym związane. Jeżeli chodzi o sytuację w Zbrzy i brak kursu popołudniowego, to 

sytuacja przedstawia się następująco: przewoźnik, który kursował tam od wielu lat zrezygnował 

w 2018 roku, nowy przewoźnik wskazał kursy, które były dla niego rentowne. Z informacji od 

radnych, sołtysa i mieszkańców wiedzieliśmy, ze są potrzebne kursy wczesno poranne przed 

5.00 rano ze Zbrzy do Kielc i taki powrotny popołudniowy z Kielc do Zbrzy. Przygotowaliśmy 

w tej kwestii zapytanie ofertowe. Wyłoniliśmy przewoźnika, który przez rok realizował kursy. 

Teraz wiemy jak w ubiegłym roku wyglądało zainteresowanie poszczególnymi kursami. 

Przewoźnik nadal realizuje kurs wczesno poranny, natomiast ten kurs popołudniowy cieszył się 

małym zainteresowaniem. Przewoźnik zaprzestał wykonywać ten kurs popołudniowy. Mimo 

naszych zabiegów, stwierdził że kurs jest  nie rentowny, a dopłata do niego powinna być dwa 

razy większa. W tej sytuacji nie została przedłużona umowa na dodatkowe kursy do Zbrzy i do 

Drochowa Górnego. We Zbrzy jeździ dwóch przewoźników, którzy realizują szczęść kursów, 

tego siódmego nie ma ze względu na jego nieopłacalność i małe zainteresowanie. Mamy 

miejscowości, które nie mają zapewnionej takiej ilości kursów jak w Zbrzy. Do nich dojeżdża 

jeden bus lub żaden w ciągu dnia. Nie ma żadnych kursów z dopłatami na terenie naszej gminy 

dla prywatnych przewoźników. Istotne jest jaka kwota interesowałby takiego przewoźnika. 

Umowa na dowozy do Zbrzy i dodatkowe dowozy do Drochowa kosztowała nas 100 tys. zł. 

Na dzisiejszej sesji podejmowana była uchwała dotycząca zmiany zasad korzystania  

z przystanków, co również jest spowodowane zgłaszanymi przez mieszkańców problemami 

związanymi z transportem. Przewoźnicy zawieszają kursy, z dnia na dzień nie wykonują 

danego kursu, co powoduje że mieszkańcy są niepewni o transport, a przecież jest to 

komunikacja publiczna. Przewoźnicy realizują transport zgodnie z otrzymanymi zezwoleniami 
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i powinni z wyprzedzeniem informować mieszkańców o zmianach w kursowaniu. Mamy 

nadzieje, że podjęta uchwała zmieni postępowanie przewoźników, rozwiąże część problemów. 

Jednak podstawowym problem jest fakt, że na tych liniach jest coraz mniej pasażerów. Z uwagą 

śledzimy zgłaszane problemy i staramy się je w miarę możliwości rozwiązywać. 

Sołtys wsi Łabędziów Pani Agnieszka Orlińska – czy są środki na budowę drogi na ul. Sadowej 

oraz oświetlenia, a także proszę aby gmina zwróciła się do zarządu dróg powiatowych  

o ponowne wykonanie ekspertyz technicznych mostu na Morawce. 

Pan Łukasz Sobieraj właściciel centrum ogrodniczego „SOBIERAJ” -  poruszył kwestie 

dojazdu do swej działki, który zostanie utrudniony, droga serwisowa będzie obciążona. Czy 

władze gminy zdają sobie sprawę jak ta droga będzie obciążona? 

Pan Burmistrz – razem z Panem Sobierajem i przedstawicielami GDDKiA odbyliśmy 

spotkanie, na którym poruszyliśmy kwestie przebiegu drogi serwisowej. Zabiegaliśmy, aby 

droga serwisowa została poprowadzona aż do Brzezin do obwodnicy Brzezin-Radkowic, to był 

wariant optymalny. Wariant minimum zakładał żeby droga serwisowa była doprowadzona do 

skrzyżowania z ul. Żurawią w Piasecznej Górce – w tym miejscu zapewniony byłby lewo-  

i prawo skręt do Pana działki. Chcieliśmy, aby ta droga serwisowa przebiegała w ten sposób, 

ale niestety nie jesteśmy decydentami w tej sprawie. Wiem, że Pan sam chciał pokryć część 

kosztów związanych z budową danego fragmentu drogi serwisowej. Myśleliśmy, że ten 

argument przekona GDDKiA. Niestety nie. Podejmowane działania w tej sprawie, 

przedstawiane propozycje nie zostały zaakceptowane przez GDDKiA. 

Pan Łukasz Sobieraj właściciel centrum ogrodniczego „SOBIERAJ” -  dziękuje za odpowiedź. 

Wiem również, że jeżeli będzie nadal ogromne poparcie gminy w tej sprawie, to tą inwestycje 

będzie można zrealizować z zapasów-środków jakie pozostaną GDDKiA. Bardzo proszę, aby 

gmina cały czas popierał projekt dalszej budowy drogi serwisowej. 

Pan Burmistrz – mogę Pana zapewnić, że na następną sesję zostanie przygotowane stanowisko 

w tej sprawie – przedłużenie drogi serwisowej.  

Sołtys wsi Bilcza Pan Lucjan Pietrzczyk – czy nastąpiło już przekazanie drogi ul. Podgórze  

w Bilczy dla Powiatu? 

Pan Burmistrz – odpowiadając na pytanie Pani sołtys z Łabędziowa – ul. Sadowa została 

zgłoszona na pierwszym miejscu do Urzędu Wojewódzkiego, jako ulica poszkodowana przez 

nawalne deszcze. Mamy nadzieję, że w tym roku zostanie wykonana po otrzymaniu środków. 

Zastępca Burmistrza – w kwestii wykonania oświetlenia przy ul. Sadowej w Łabędziowie – 

warunkiem, aby to oświetlenie uliczne wykonać była modernizacja linii elektroenergetycznej. 

PGE uznała, że dopiero po modernizacji tej linii udzieli warunku na wykonanie tego 
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oświetlenia. Ponadto PGE wstrzymało wydawanie warunków na wykonanie oświetlenia 

ulicznego na terenie naszej gminy dopóki nie dokonamy inwentaryzacji całej infrastruktury 

elektroenergetycznej wykorzystywanej do oświetlenia ulicznego. Inwentaryzacja została 

zakończona. Przygotowywana jest umowa z PGE na korzystanie z tej infrastruktury oraz 

występujemy o kolejne warunki, aby wykonać oświetlenie uliczne, również na ul. Sadowej.  

Po podpisaniu tej umowy oraz zobowiązaniu się do opłaty za dzierżawę wszystkich słupów 

(ponad 2 200 słupów na terenie gminy użytkowanych do oświetlenia ulicznego), tzw. trybutu 

na rzecz PGE za wszystkie słupy w wysokości 70 000,00 zł rocznie, wtedy będą wydawane 

warunki na wykonywanie dalszego oświetlenia ulicznego. Jeżeli chodzi o ul. Podgórze  

w Bilczy – wystąpiliśmy do Powiatu o przejęcie tej drogi w ubiegłym roku. Został ustalony 

harmonogram prac przekazania tej drogi.  

Sołtys wsi Podwole Pani Teresa Górecka – czy zostały pozyskane fundusze na przebudowę 

drogi biegnącej przez Podwole? 

Zastępca Burmistrza – droga została zgłoszona do dofinansowania z dróg samorządowych. 

Czekamy na rozstrzygnięcie złożonych wniosków. Równocześnie przygotowywana jest 

dokumentacja projektowa dotycząca przebudowy tej drogi. W ten sposób po otrzymaniu 

dofinansowania będziemy gotowi na ogłoszenie przetargu, wybór wykonawcy i wykonanie 

drogi w okresie dwuletnim 2020-2021. 

Radny Michał Jędrzejczyk – poinformował, ze po sesji odbędzie się posiedzenie Komisji skarg, 

wniosków i petycji. 

Nie zgłoszono więcej uwag. Na tym Przewodniczący Rady zakończył dyskusję. 

Ad. 25 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Morawicy Pan 

Bartosz Kruk zakończył obrady XX sesji Rady Miejskiej w Morawicy. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. Protokolant: Małgorzata Orlińska 


